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Mijnheer de Voorzitter, Raadsleden en aanwezigen, 
 

De fractie Algemeen Belang wil beginnen met een woord van dank voor de ambtelijke 
samenstellers van de voorliggende programmabegroting. Het is altijd een hele klus alle 

beleidsvoornemens en ideeën van uw College en de Raad tijdig en helder in een boekwerk te 
vervatten.  

 
De fractie Algemeen Belang is er trots op dat ze na een bewogen en soms zelfs bitsige 

verkiezingscampagne deel mag uitmaken van een coalitie die ambitieus en voortvarend aan 
de slag gaat voor onze gemeente. De voorliggende begroting laat onze ambitie duidelijk zien. 

We hopen vandaag samen met u belangrijke besluiten voor onze gemeente te nemen. 
Hierbij moeten we niet enkel denken aan het toeristische belang van de kern Valkenburg 
maar zeker ook aan het belang van de dorpskernen die de gemeente rijk is. In dit kader 
ontkom ik er niet aan om in mijn betoog enkele kritische kanttekeningen te plaatsen bij 
hetgeen het College voorstelt. 
 
Polfermolen 

Ik begin echter met het dossier dat de afgelopen jaren de politieke agenda het meest 
beheerst heeft, namelijk de Polfermolen. Vier jaar lang spreken we over dit dossier, vier 

lange onzekere jaren voor het personeel en de gebruikers van het complex. Vier jaren van 
onderzoeken en vergaderingen. Vier jaren waarin duidelijkheid op dit dossier uit bleef. De 

fractie Algemeen Belang is van mening dat er een einde moet komen aan deze 
onduidelijkheid en houdt vast aan het raadsbesluit van 2 juli. Hierbij wordt onderzocht of op 

de locatie van de Polfermolen een sporthal en een doelgroepen-bad gerealiseerd kan 
worden in combinatie met woningbouw. Uiterlijk 10 december zijn de resultaten van dit 

onderzoek bekend. Naar onze mening moet dan ook een definitief besluit over het 
voortbestaan van de Polfermolen genomen worden. Alleen op deze manier krijgen het 

personeel en onze inwoners de duidelijkheid die ze verdienen. Wanneer we een dergelijk 
ingrijpend besluit in december nemen, gaan we ervan uit dat het College de inwoners 

informeert en consulteert over het hoe en waarom van dit besluit.  
 
Duurzaamheid 
In het kader van duurzaamheid en energietransitie stelt het College voor om de begroting te 
belasten met 450.000 euro. Het College somt op pagina 128 van de begroting de projecten 

op die aanspraak maken op het genoemde bedrag. Wij zouden hieraan een onderzoek naar 
het plaatsen van zonnepanelen op het dak van sporthal de Bosdries willen toevoegen. Indien 

nodig dienen we hierover in tweede termijn een motie in. 
 

 
PROGRAMMA OPENBARE ORDE EN VEILIGHEID 

Een belangrijk speerpunt voor Algemeen Belang is de handhaving van regelgeving. 
Handhaving van regels is een goede waarborg voor sociale veiligheid en verkeersveiligheid in 

de hele gemeente Valkenburg aan de Geul. Tegelijkertijd is handhaving van de regels ook 
een goed middel om de kleine maar permanente ergernissen van veel inwoners tegen te 
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gaan: vandalisme (vaak in relatie tot de uitgaanscentra), zwerfvuil, de overlast van honden, 
het dealen van drugs in buitengebieden, enz. We zijn dan ook blij met de recente uitbreiding 
van de gemeentelijke handhavingscapaciteit. We vragen wel om blijvend te hameren op 

meer politiecapaciteit voor onze gemeente. 
 

Veiligheid bij evenementen 
Wij zijn blij dat de gemeente niet op haar lauweren rust ten aanzien van de veiligheid bij de 

vele grote evenementen die de gemeente rijk is. Zo wordt ook dit jaar met een uitbreiding 
van veiligheidsmaatregelen in het kader van kerststad Valkenburg, het verblijf in onze 

gemeente voor iedereen veiliger en aangenamer.  
 

Straatcoaches 
Algemeen belang is blij met de voorgestelde continuering van de inzet van de straatcoaches.  
 
 
PROGRAMMA RUIMTELIJK DOMEIN 
De afgelopen jaren hebben binnen dit programma mooie ontwikkelingen plaatsgevonden. 
Zo zijn een aantal veilige schoolroutes gerealiseerd en is het eerste deel van de herinrichting 

van de doorgaande weg in Houthem afgerond. Wel willen we graag weten wanneer het 
tweede deel van deze weg ter hoogte van Vroenhof wordt aangepakt.  

 
Wanneer we kijken naar de voorliggende begroting zijn we blij met de voorstellen van het 

College om een bredere invulling te geven aan het werk van de wijkkantoniers. Ook de 
voorstellen rondom de verbindings-as buitengoed Geul en Maas, het centrumplan fase 2, de 

aanpak van verkeersveiligheidsknelpunten en het opstellen van een mobiliteits - en 
parkeerbeleidsplan hebben onze goedkeuring. In dit licht zijn we benieuwd naar de stand 

van zaken rondom de Curfsweg.  
 

We vinden het echter een gemiste kans dat er na de onderzoeken en sessies ‘adaptief 
wegbeheer’ geen ruimte is voor het effectief oppakken van het adaptieve wegbeheer. Toch 

is voor ons de noodzaak evident: vele wegen en pleinen in onze gemeente zijn toe aan 
onderhoud. Als voorbeeld noem de Grote straat in Berg, het Sint Gerlachusplein in Houthem, 
de doorgaande weg in Sibbe en de Plenkertstraat. Inn feite verdienen alle doorgaande 
wegen in de gemeente onze aandacht. Mijn fractie stelt voor om, zodra mogelijk, in ieder 
geval 100.000 euro in te zetten voor de start van het adaptief wegbeheer.  

 
De aanbesteding van de Valkenburgerstraat heeft geleid tot gunning aan een, op zijn zachts 

gezegd, onwillige aannemer. Binnen het aanbestedingsbeleid van de gemeente Valkenburg 
aan de Geul is dit blijkbaar helaas mogelijk. Inschrijven op de laagste prijs en vervolgens niet 

willen beginnen. Dit is een zeer teleurstellende en ongewenste situatie, vooral voor de 
aanwonenden. Welke mogelijkheden en actie heeft het College op het oog om dit in de 

toekomst te voorkomen? Dient het aanbestedingsbeleid niet een keer tegen het licht te 
worden gehouden?  

Ondanks de ontstane situatie heeft het College aangegeven de nu erbarmelijke staat van de 
straat aan te pakken. Voor de uitvoering van deze noodmaatregelen wil de fractie Algemeen 
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Belang in ieder geval 50.000 euro reserveren. Bovendien willen we weten hoe het vervolg er 
uit ziet. We hopen dat het college snel handelt en hiermee voorkomt dat het project 
Valkenburgerstraat een meerjarenplan wordt.  

 
Tevens vragen we in de kern Berg en Terblijt aandacht voor een veilige voetgangers-

oversteekplaats op de Rijksweg ter hoogte van het Bejaardentehuis en D’r Moostuin. Deze 
oversteek kan ook gebruikt worden door kinderen die vanuit Terblijt naar de school in Berg 

fietsen. Voor het realiseren van betreffende oversteek heeft de provincie al toezeggingen 
gedaan. We willen u vragen om de oversteek nogmaals bij het provinciebestuur onder de 

aandacht te brengen.  
 

Binnen het programma Ruimtelijk Domein zijn er nogal wat leegstaande gebouwen en 
braakliggende percelen. Kan het College een update van de stand van zaken geven met 
betrekking tot leegstaande scholen, het complex Vroenhof, de duplexwoningen in Broekhem 
Noord, de leegstaande kloosters en eventuele andere panden? Bovendien vinden we het 
niet meer dan redelijk om na ongeveer tien jaar eindelijk duidelijkheid te krijgen over het 
perceel Bergervliet. Het perceel wordt uitermate slecht onderhouden door de bouwfirma en 
de piketpaaltjes waarmee formeel gestart is met de bouw zijn inmiddels weggerot. Uit 

jurisprudentie blijkt dat de gemeente veel meer mogelijkheden heeft dan u ons nu doet 
geloven. We gaan er dan ook vanuit dat u in uw beantwoording duidelijk aangeeft welke 

actie u gaat ondernemen.  
 

Ten behoeve van de jongere inwoners moet de komende jaren gewerkt worden aan goede 
huisvestingsmogelijkheden. Er is duidelijk behoefte aan huisvesting die beantwoordt aan de 

specifieke wensen en behoeften van jongeren en starters. We zijn blij met de recente 
aandacht van het College hiervoor. Volgende week hebben de jongeren van onze partij een 

inhoudelijk gesprek met het College over dit punt. We gaan ervan uit dat dit leidt tot snelle 
actie.  

 
 

PROGRAMMA ECONOMISCHE ZAKEN 
 
Projecten 
De fractie Algemeen Belang is verheugd dat grote projecten zoals het Leeuwterrein worden 
opgepakt. Daarnaast merkt de fractie op dat de aandacht van het College zich naast de 

projecten in de kern Valkenburg gelukkig ook begint te richten op de kernen. We noemen 
hier alle ontwikkelingen in Vilt (kunstwerk en grondverkopen ten behoeve van natuur), 

Houthem (vorderingen met betrekking tot oppakken doorgaande weg), Berg (positieve 
ontwikkelingen rondom de Plus) en meer in het algemeen de goed ontvangen en effectief 

gebleken ‘Kernrondjes’ door de wethouder Fysiek Domein. 
Deze focus zou wat de fractie Algemeen Belang betreft overigens nog wel een onsje meer 

mogen!  
 

Voor projecten in het kader van zelfsturing wordt op dit moment twee dagen in de week 
gebruik gemaakt van een externe coördinator. De betreffende coördinator is duidelijk van 
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meerwaarde gebleken bij het tragische incident in Broekhem en de vernielingen aan het 
sportcomplex in Houthem. Wat ons betreft mag de coördinator breder ingezet worden. We 
zien dan ook graag onderzocht of een uitbreiding van twee naar drie werkdagen zinvol blijkt. 

Hierbij merken we op dat de coördinator ook kan worden ingezet voor projecten binnen het 
sociale domein. Binnen dit domein wordt immers ook een belang gedaan op de zelfsturing 

van de inwoners.  
 

Bovendien zijn we erg benieuwd naar de visie van het College ten aanzien van lopende 
projecten in de kernen. Hoe staat het College tegenover projecten zoals de uitkijktoren in 

Berg en Terblijt/Geulhem of het initiatief ‘zonnedak Schin op Geul’?  
 

We zijn blij met de ontwikkelingen op het spoor. Valkenburg als halteplaats voor de 
internationale trein Luik-Aachen is een zeer welkome ontwikkeling voor het toerisme. We 
blijven het wel jammer vinden dat een andere trein, namelijk de stoomtrein van de ZLSM, 
Valkenburg-Centrum niet meer aandoet. Kunt u aangeven wat hieromtrent de laatste 
ontwikkelingen zijn? 
 
Evenementen en citymarketing 

Voorzitter. De gemeente Valkenburg aan de Geul is een ‘booming’ gemeente die ieder jaar 
vele toeristen mag ontvangen en grote ontwikkelingen heeft doorgemaakt. Zo is recent het 

centrumplan gerealiseerd en worden banden gesmeed met China om de Chinese toerist 
naar Valkenburg te halen. We zijn benieuwd naar de resultaten van de recente 

werkbezoeken van het College aan China. Bovendien zijn we van mening dat Valkenburg aan 
de Geul in het kader van het toerisme moet blijven inzetten op de drie pijlers: Wielerstad, 

Vestingstad en Kerststad. Het is voor onze fractie onduidelijk aan welk van deze drie pijlers 
recht wordt gedaan met het gevraagde bedrag van zeshonderdduizend euro voor 

evenementen. Dit geldt voor de tekst in de begroting, evenals de schriftelijke en mondelinge 
beantwoording van vragen hierover. Deze hebben ons onvoldoende overtuigd om over te 

gaan tot het voteren van het gevraagde bedrag. Wij gaan dan ook enkel akkoord met het 
reserveren van het genoemde bedrag in een bestemmingsreserve. Het daadwerkelijk ter 

beschikking stellen van de gelden kan wat ons betreft enkel geschieden via afzonderlijke 
concrete raadsbesluiten. Bovendien willen we geld reserveren voor de realisatie van een 
evenement voor jongeren tussen de 15 en 18 jaar, een groep die nu tussen wal en schip valt.  
Verder merkt de fractie op dat kleine evenementen essentieel zijn voor de leefbaarheid in 
onze kernen. We zijn verheugd dat er in de komende periode niet getornd wordt aan de 

gelden die nu gereserveerd zijn voor dergelijke evenementen. 
 

 
PROGRAMMA CULTUUR EN RECREATIE 

Ten aanzien van dit programma vragen we naar een evaluatie van de impulsen die we 
gedaan hebben met betrekking tot het museum ‘Land van Valkenburg’ en of deze hebben 

geleid tot meer bezoekersaantallen en een positiever financieel resultaat.  
 

Onder speerpunt 20 pleit u voor het behoud van lokale tradities en gewoonten. Hierbij 
worden enkele tradities bij naam genoemd. Naar onze mening moeten alle tradities 



Algemeen Belang 1e termijn Algemene Beschouwingen 2018  

 

benoemd worden om zo verschraling te voorkomen. In dit kader pleit Algemeen Belang ook 
voor het realiseren van een bouwplaats voor carnavalswagens. Jeugdgroepen krijgen 
namelijk niet meer de kans om te bouwen bij de boer. Om deze traditie te beschermen zijn 

wij van mening dat de gemeente in een bouwlocatie moet voorzien. Dit geldt te meer, 
omdat het vaak groepen jongeren zijn die samen optrekken voor de realisatie van een 

carnavalswagen. Het bevorderen van sociale cohesie is juist voor deze groep erg belangrijk.  
 

Als het gaat om recreatie en sportrecreatie zijn we verbaasd over het voorgestelde 
onderzoek naar een breed sportcomplex in Broekhem. Zeer recent hebben we geïnvesteerd 

in de diverse gemeentelijke sportcomplexen. Het voorgestelde onderzoek heeft hiermee 
voor ons geen prioriteit.  

 
Wel vragen we duidelijkheid over de herbestemming van het tenniscomplex in Berg en 
Terblijt. Het terrein van betreffende tennisclub zou om niet terugvloeien naar de gemeente. 
Is dit gebeurd en welke plannen heeft het College met betreffend perceel?  
 
Dan nog een vraag over de tekst op pagina 24 van de begroting. Uit de tekst begrijpen we 
dat het genoemde kunstgrasveld eigendom is van de hockeyvereniging. Dit houdt in dat als 

het veld vernieuwd moet worden er een donatie gevraagd wordt van de gemeente. Om 
eensporig beleid te voeren stellen we voor om een overeenkomst met de hockeyvereniging 

op te stellen in lijn met de overeenkomsten die gesloten zijn met de voetbalverenigingen die 
over kunstgrasvelden beschikken.  

 
 

PROGRAMMA ONDERWIJS 
Uit de begroting begrijpen we dat de gemeentelijke samenwerking met Kumulus per 1 

januari wordt opgezegd. Het is niet duidelijk hoe het muziekonderwijs in de toekomst vorm 
krijgt. Dit moet nog onderzocht worden. Wij stellen voor om zolang het onderzoek loopt 

gebruik te blijven maken van het aanbod van Kumulus.  
 

Uit onderzoek blijkt dat kinderen die op basisschoolleeftijd al les krijgen over politiek en 
maatschappij op latere leeftijd sneller geneigd zijn zich politiek en bestuurlijk te engageren. 
Wellicht kunnen we een lesprogramma opstarten: “De raad in de klas” waarbij kinderen op 
speelse wijze kennis maken met ons werk.  
 

 
PROGRAMMA SOCIALE VOORZIENINGEN EN MAATSCHAPPELIJKE DIENSTVERLENING 

Binnen dit programma worden veel projecten opgepakt. Bijzonder blij zijn we met het 
project van de beweegcoach. Wel zijn wij benieuwd naar de praktische uitvoering van dit 

project. Wellicht kunt u hier meer duidelijkheid over verschaffen.  
 

We hebben vernomen dat de gemeenten in 2020 aan de lat staan voor het 
vluchtelingenwerk. Kunt u aangeven hoe onze gemeente dit gaat vormgeven?  
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In Maastricht loopt een succesvolle pilot ter voorkomen van huisuitzettingen. Volgens 
onderzoek worden bij het voorkomen van uithuiszetting van een gezin 100.000 euro aan 
maatschappelijke kosten voorkomen  Volgens Algemeen Belang is het dan ook wenselijk dat 

Valkenburg zich aanmeldt voor betreffende pilot. 
 

Dienstverlening  
Ons bereiken weinig klachten over de dienstverlening van de gemeente en het 

klantencontactcentrum. Wel zijn er veel inwoners die moeite hebben met het digitaal 
parkeervergunningsysteem. Recent heeft de portefeuillehouder hier infoavonden over 

gehouden. We zijn benieuwd naar de spin-off van deze avonden. 
 

Voorzitter. Ik rond af met de conclusie dat we door beperkte middelen niet alle ambities uit 
het coalitieakkoord kunnen verwezenlijken. Maar vandaag kunnen belangrijke stappen gezet 
worden. Er is nog meer dan voorheen te doen en ik hoop dat we als gemeenteraad in de 
komende periode op een zorgvuldige en kritische wijze het visitekaartje van Limburg, 
namelijk Valkenburg aan de Geul, blijven versterken. Tot zover in eerste termijn.  
 
 

 


